



Еженедельник новостей МДС

События за 19 – 23 сентября 2016 года

19 сентября

МДС удостоен наград в честь Дня предпринимателя

В отеле Хаятт Ридженси Бишкек состоялось торжественное мероприятие с участием предпринимателей страны, представителей международных, донорских организаций и государственных органов. Премьер-министр КР Сооронбай Жээнбеков отметил большой вклад, вносимый отечественными предпринимателями в экономику страны. Состоялось награждение предпринимателей правительственными наградами, а также наградами Министерства экономики КР и мэрии Бишкека. Многие из награжденных предпринимателей являются представителями компаний и организаций – членов МДС.

[Подробнее](#)

20 сентября

Рассмотрено обращение товаров на территории ЕАЭС

МДС принял участие в круглом столе, на котором обсуждались вопросы ввоза и обращения товаров на таможенной территории ЕАЭС в связи с присоединением Казахстана к Всемирной торговой организации. В мероприятии, организованном Министерством экономики КР, приняли участие заместитель министра экономики КР Алмаз Сазбаков, заместитель председателя Государственной налоговой службы при Правительстве КР Октябрь Абдыкаимов, представители бизнес-сообщества страны. Участники встречи ознакомились со ставками ввозных таможенных пошлин по перечню товаров, в отношении которых РК планирует применять ставки ввозных таможенных пошлин, более низкие по сравнению со ставками пошлин ЕАЭС.

[Подробнее](#)

Список льгот для ВКС может расширяться

МДС и представители депутатов ЖК КР обсудили поправки в законодательство КР с целью создания дополнительных льгот для иностранных высококвалифицированных специалистов (ВКС). Группа депутатов ЖК КР внесла в Парламент законопроект, предусматривающий значительные

IBC Weekly News

Events of September 19 – 23, 2016

September 19

IBC receives awards in honor of the Entrepreneur's Day

An awarding ceremony was held at the Hyatt Regency Bishkek with the participation of entrepreneurs, representatives of international and donor organizations and government agencies. Prime Minister of the Kyrgyz Republic Sooronbai Jeenbekov stressed the great contribution made by domestic entrepreneurs to the economy of Kyrgyzstan. Distinguished entrepreneurs were awarded with the government awards as well as awards of the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic and the Bishkek Mayor's Office. Many of the awarded entrepreneurs are representatives of the IBC member companies and organizations.

[More](#)

September 20

Circulation of goods in the EEU territory considered

IBC took part in a roundtable to discuss import and circulation of goods in the customs territory of the Eurasian Economic Union in connection with the accession of Kazakhstan to the World Trade Organization. The event organized by the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic was attended by Deputy Economy Minister Almaz Sazbakov, Deputy Chairman of the State Tax Service under the Government of the Kyrgyz Republic Oktyabr Abdykaimov, and representatives of the business community. The participants acquainted with import customs duties according to the list of goods for which the Republic of Kazakhstan is planning to apply the rates of import customs duties that are lower compared to the EEU rates of duties.

[More](#)

Privileges for foreign highly qualified specialists may expand

IBC and representatives of the Jogorku Kenesh deputies discussed amendments to the legislation in order to create additional incentives for foreign highly qualified specialists. A group of Jogorku Kenesh deputies has introduced a bill providing significant

<p>льготы для ВКС. МДС сообщил о проделанной работе по этому вопросу и выразил готовность оказать содействие в доработке и продвижении нового проекта поправок. Участники встречи уже начали дорабатывать анализ регулятивного воздействия (АРВ) к предлагаемым поправкам</p>	<p>benefits for highly qualified specialists. IBC informed about the work done on this issue and expressed readiness to assist in the finalization and promotion of new draft amendments. The participants have already begun refining the Regulatory Impact Analysis (RIA) to the proposed amendments.</p>
<p>21 сентября</p> <p>Проблемы строительной отрасли рассмотрены в Инвестсовете</p> <p>МДС принял участие во встрече по проблемам строительной отрасли, прошедшей в Секретариате Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР. Участники встречи обсудили ход исполнения поручений, данных по итогам совещания с участием Премьер-министра КР, состоявшегося в декабре 2015 года. Как выяснилось, на данный момент не исполнено практически ни одного поручения.</p>	<p>September 21</p> <p>Investment Council considers problems in the construction industry</p> <p>IBC took part in a meeting to discuss problems in the construction industry. The meeting took place at the Secretariat of the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic. The participants discussed the execution of tasks given after the meeting with the participation of Prime Minister of the Kyrgyz Republic in December 2015. As it turned out, no one task has been completed so far.</p>
<p>22 сентября</p> <p>Будет разработана новая редакция Налогового кодекса</p> <p>Комитет МДС по фискальной политике обсудил актуальные вопросы налогового законодательства КР: разработку новой редакции Налогового кодекса КР, а также новой Концепции фискальной политики КР до 2030 года; неясности в связи с неправильной методикой начисления пени за просрочку исполнения налоговых обязательств; проблемы в связи с применением рыночной цены при реализации актива по ликвидационной стоимости.</p> <p>Подробнее</p> <p>Рассмотрены инициативы госорганов по налогообложению недропользователей</p> <p>Представители МДС и IFC, Группа Всемирного банка, обсудили инициативы государственных органов по налогообложению в недропользовании. Мировой тенденцией в этой сфере сегодня является реформирование налогообложения с целью снижения фискального бремени. Кыргызстан находится в поиске оптимальной формы регулирования недропользования. Участники встречи обсудили возможность проведения комплексного анализа законодательства в этой сфере, включая неналоговые платежи.</p> <p>Выход авиакомпаний из «черного списка» ЕС улучшит потенциал отрасли</p> <p>Менеджер по Центральной Азии Международной ассоциации воздушного транспорта (IATA) Йордан Карамалаков, представители МДС, а также Агентства гражданской авиации при Министерстве транспорта и дорог, Air Kyrgyzstan, Avia Traffic и AirManas обсудили проблемы отрасли и возможности наращивания потенциала воздушных перевозок и</p>	<p>September 22</p> <p>A new Tax Code to be developed</p> <p>The IBC Committee on Fiscal Policy discussed topical issues of tax legislation of the Kyrgyz Republic including the development of a new Tax Code of the Kyrgyz Republic and a new Fiscal Policy Concept until 2030. The meeting also considered tax uncertainties due to improper charging penalties for late fulfillment of tax obligations, as well as problems related to the use of the market price when the assets are realized at their liquidation value.</p> <p>More</p> <p>Government initiatives on the subsoil use taxation considered</p> <p>Representatives of the IBC and IFC, the World Bank Group member, discussed the initiatives of state bodies on taxation in the subsoil use. The global trend is to reform taxation in this area in order to reduce the fiscal burden on subsoil users. Kyrgyzstan is looking for the most appropriate form of regulation of this sphere. The meeting participants discussed the possibility of conducting a comprehensive analysis of the subsoil use taxation including non-tax payments.</p> <p>Kyrgyzstan can improve the potential of its air transport if taken off the EU blacklist</p> <p>Jordan Karamalakov, the IATA (International Air Transport Association) Manager for Central Asia, representatives of IBC and Civil Aviation Agency under the Ministry of Transport and Roads, Air Kyrgyzstan, Avia Traffic, Air Manas discussed problems of the sector and the possibility of increasing the capacity of air traffic and passenger traffic. They also considered the issue of withdrawal</p>

<p>увеличения пассажиропотока. Рассмотрены возможности выхода местных авиакомпаний из «черного списка» Евросоюза, для чего Международному аэропорту «Манас» и местным авиаперевозчикам необходимо пройти аудит на соответствие международным стандартам ISO.</p> <p>МДС и ACDI/VOCA обсудили возможности нового проекта</p> <p>Представители МДС и ACDI/VOCA обсудили возможности нового проекта, финансируемого USAID, по наращиванию потенциала малого и среднего бизнеса. Эксперты ACDI/VOCA провели ряд встреч с экспертным сообществом в сфере бизнеса для определения фокуса проекта. МДС сообщил об инвестиционном климате в стране, проблемах бизнеса и предложил возможную тематику проекта. ACDI/VOCA работает в сфере развития международного предпринимательства в странах с формирующейся рыночной экономикой. В Кыргызстане организация представлена более 15 лет в качестве основателя ряда финансовых учреждений и реализатора программ, финансируемых USAID.</p>	<p>of local airlines from the European Union Safety List (so called EU blacklist). The Manas International Airport and the local airlines have to be audited for compliance with international standards.</p> <p>IBC and ACDI/VOCA discuss a new project on SMEs</p> <p>Representatives of IBC and ACDI VOCA discussed a new project on SMEs capacity-building funded by the USAID. The ACDI/VOCA experts held meetings with local business experts to determine the focus of the project. IBC informed about the investment climate in the country and business problems and proposed possible themes for the project. ACDI/VOCA is a private, nonprofit organization that promotes broad-based economic growth and the development of civil society in emerging democracies and developing countries. Offering a comprehensive range of technical assistance services, ACDI/VOCA addresses the most pressing development problems. The organization has been working over 15 years in Kyrgyzstan, both as a founder of financial institutions and an implementer of programs financed by the USAID.</p>
<p>23 сентября</p> <p>Продолжается подготовке к сессии ВОЗ</p> <p>МДС принял участие в заседании рабочей группы по подготовке Кыргызстана к 7-й сессии Всемирной организации здравоохранения (ВОЗ) по борьбе против табака. РГ была создана для выработки единой позиции по повестке. Решено, что каждое ведомство направит свои предложения для формирования позиции Кыргызстана. В течение недели РГ подготовит окончательный вариант доклада.</p>	<p>September 23</p> <p>Preparations for the WHO session ongoing</p> <p>IBC took part in a meeting of the working group on Kyrgyzstan's preparation to the 7th session of the World Health Organization (WHO) on tobacco control. The WG was created to develop a common position on the agenda. The meeting decided that each agency would send its proposals for the formation of the position of Kyrgyzstan. The WG will prepare a final report during the current week.</p>
<p>Письма МДС</p> <p>МДС направил письмо в Секретариат Совета по присуждению премий КР по качеству с предложением о проведении в 2017 конкурса в сфере туризма и телекоммуникаций.</p>	<p>IBC Letters</p> <p>IBC sent a letter to the Secretariat of the Council for the Kyrgyzstan's awards for the best quality. IBC proposed to hold a contest in tourism and telecommunications in 2017.</p>
<p>Новости членов МДС</p> <p>Кредит KICB поддержит бизнес и собственников жилья</p> <p>Европейский банк реконструкции и развития (ЕБРР) и Европейский союз (ЕС) наращивают поддержку процесса построения в Кыргызской Республике устойчивой, «зеленой» экономики. Банк предоставляет KICB – одному из ведущих банков страны – кредит в национальной валюте в размере, эквивалентном 3 млн. долл. США, на финансирование мер энергосбережения в жилых и производственных помещениях в рамках Механизма финансирования устойчивой энергетики для Кыргызской Республики</p>	<p>News from IBC members</p> <p>Loan to KICB will support businesses and homeowners</p> <p>The European Bank for Reconstruction and Development (EBRD) and the European Union (EU) are stepping up their support to build a sustainable, green economy in the Kyrgyz Republic. The Bank is extending a loan equivalent to US\$ 3 million in local currency to KICB, a leading bank in the country, to finance energy savings for businesses and residential homeowners under the Kyrgyz Sustainable Energy Financing Facility (KyrSEFF).</p>

<p>(КырСЭФФ). Подробнее</p>	<p>More</p>
<p>События на 26 – 30 сентября</p> <p>28 сентября состоится Кыргызско-Чешский бизнес-форум. Организаторы - Российско-Кыргызский фонд развития и Министерство иностранных дел Чехии. Подробнее</p> <p>29 сентября на информационном мероприятии ТПП можно ознакомиться с программой подготовки управленческих кадров в Германии. Подробнее</p> <p>30 сентября в Министерстве экономики КР состоится круглый стол на тему: «Интерактивная карта электро мощностей как инструмент прозрачности распределения электроэнергии». Организаторы – бизнес-ассоциация ЖИА в сотрудничестве с Министерством экономики и аналитическим центром «БизЭксперт».</p>	<p>Events for September 26 – 30</p> <p>On September 28, the Kyrgyz-Czech Business Forum will be held by the Russian-Kyrgyz Development Fund and the Ministry of Foreign Affairs of the Czech Republic. More</p> <p>On September 29, the Chamber of Commerce and Industry will hold an information event on management training program in Germany More</p> <p>On September 30, the Economy Ministry will host a roundtable on the topic: "Interactive map of electrical power as a tool for power distribution transparency." The JIA Business Association will hold the event in cooperation with the Economy Ministry and BizExpert Analytical Center.</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>